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پیشنهاد عراق برای زمان دیدار رسمی 
مسئولان ایرانی و مصری

منابع مصری به جزئیات ســفر نخست وزیر عراق به مصر و رایزنی با 
رئیس جمهور این کشور درخصوص بازگشت روابط تهران و قاهره پرداختند.
یک منبع دیپلماتیک مصری اعلام کرد که تمایل و رغبت قاهره برای گسترش 
روابط با ایران روز به روز بیشتر می شود، اما زمان تحقق این امر شاید کمی طول 
بکشد زیرا امور و مسائل زیادی وجود دارد که باید در ابتدا حل شود سپس ایران 

و مصر وارد روند گسترش روابط شوند.
به گزارش ایسنا به نقل از العربی الجدید، منابع مصری همچنین به پشت پرده 
سفر دو روزه محمدشیاع السودانی، نخست وزیر عراق به قاهره و دیدار با عبدالفتاح 

السیسی، رئیس جمهور مصر پرداختند.
یک دیپلمات مصری که خواســتار عدم فاش شــدن نامش شده است تاکید 
کرد: السودانی در سفر اخیرش به قاهره حامل پیام های جدید ایرانی بود و آنها را 
به طرف مصری منتقل کرد و بغداد خواهان از سرگیری روابط ایران و مصر است.
وی گفت که نخست وزیر عراق به مسئولان مصری پیشنهاد داد که نشستی 
مقدماتی میان مسئولان تهران و قاهره به میزبانی بغداد برگزار شود سپس سطح 

این دیدارها بالاتر برود.
در این گزارش آمده اســت که در ماه مارس گذشته دو دیدار محرمانه میان 
مسئولان ایرانی و مصری تحت نظارت دفتر ویژه نخست وزیر عراق و فواد حسین، 
وزیر خارجه این کشور در بغداد برگزار شده است و این اقدام عراقی ها در راستای 

تکرار تجربه وساطت میان تهران و ریاض بوده است.
برخــی منابع دیپلماتیک دیگر اعلام کردند که الســودانی اکنون پیشــنهاد 
دیدارهای جدید میان مسئولان ایرانی و مصری را داده است و به مسئولان قاهره 
گفته است که سطح این دیدار را خودتان تعیین کنید خواه در سطح وزرای خارجه 

باشد و یا رؤسای جمهور.
السودانی پیشنهاد داده است که موعد دیدار رسمی مسئولان ایرانی و مصری در 
اواخر جولای برگزار شود و قبل از آن نیز یک نشست مقدماتی تدارک دیده شود.
دیپلمات مصری معتقد اســت که برخی اختلافات میان تهران و قاهره هنوز 
حل نشــده است، بنابراین برگزاری نشست قریب الوقوع میان رؤسای جمهور این 

دو کشور امری دشوار است.
این دیپلمات در خصوص اینکه آیا واشنگتن مخالف بازگشت روابط تهران و 
قاهره نیست، خاطرنشان کرد که قاهره چراغ سبز از آمریکا گرفته است و می توان 
گفت که این کشور سیگنال هایی از واشنگتن مبنی بر عدم ممانعت با این مسئله 

دریافت کرده است.
اخیرا شــبکه ســعودی العربیه به نقل از منابع خود از موافقت اولیه تهران و 
قاهره برای تشکیل کمیته ای ایرانی- مصری برای احیای روابط و هماهنگی امنیتی 

میان دو کشور خبر داد.
پیش از این، یک منبع عراقی که به همراه محمد شیاع السودانی، نخست وزیر 
عراق به قاهره سفر کرده بود، در گفت وگو با العربی الجدید تاکید کرد که السودانی 
و عبدالفتاح السیســی، رئیس جمهور عراق در رایزنی های خود به مسائل سیاسی 
مشخصی از جمله وساطت بغداد میان ایران و مصر و اهمیت تداوم آن پرداختند.
اخیرا عبدالله بن ناصر الرحبی، سفیر عمان در مصر در گفت وگو با اسپوتنیک 
 اعلام کرد که بعد از میانجیگری های مســقط، ایران بــار دیگر آمادگی اش برای

از سرگیری روابط با مصر را اعلام کرد.
وی گفت: طی ســفر ســلطان هیثم بن طارق، پادشاه عمان به تهران بعد از 
سفری که به قاهره انجام داده بود، ایران بار دیگر اعلام کرد که قصد دارد اختلافات 
را کنار بگذارد و روابطش با مصر را از سر بگیرد و این امر در راستای منافع تمام 

منطقه خواهد بود.
سفیر عمان در قاهره با  اشاره به  اشتراکات سیاسی کشورش با مصر خاطرنشان 
کرد که در سفر سلطان هیثم بن طارق به مصر به موضوع ازسرگیری روابط تهران 

و قاهره پرداخته شد.
حضرت آیت الله العظمی خامنه ای، رهبر معظم انقلاب اسلامی اخیرا در دیدار 
»هیثم بن طارق آل ســعید« ســلطان عمان و هیئت همراه، با  اشاره به مذاکرات 
طرف های ایرانی و عمانی، خاطرنشان کردند: نکته مهم آن است که این مذاکرات 
تا رسیدن به نتایج محسوس، به صورت جدی پیگیری شود و در نهایت ارتباطات 

گسترش یابد.
رهبر انقلاب اســلامی با  اشاره به اظهارات سلطان عمان مبنی بر تمایل مصر 
برای از ســرگیری روابط با جمهوری اسلامی ایران، تاکید کردند: ما از این موضع 

استقبال می کنیم و مشکلی در این زمینه نداریم.
امیر واحدی:

آموزش خلبانی در اقلیم های مختلف 
عامل افزایش توان رزمی است

فرمانده نیروی هوایی ارتش جمهوری اســامی ایران گفت: آموزش 
خلبانی در اقلیم های مختلف عامل افزایش توان رزم است و باعث آمادگی 

برای پاسخ دندان شکن به دشمن در هر شرایط جغرافیایی می شود.
امیر حمید واحدی، فرمانده نیروی هوایی ارتش جمهوری اســلامی ایران از 
مجموعه های پروازی دانشکده پرواز دانشگاه علوم و فنون هوایی شهید ستاری در 
کوشــک نصرت قم و مجتمع آموزشی نجات خدمه نهاجا در بیشه کلای مازندران 

بازدید و با فرماندهان و مسئولان این یگان ها دیدار کرد.
به گزارش مهر، وی در حاشیه این بازدیدها با  اشاره به اینکه آموزش خلبانی 
در اقلیم های مختلف عامل افزایش توان رزمی است، افزود: استفاده بهینه، تخصصی 
و بهره گیری از اقلیم های مختلف آب و هوایی به ویژه دریا در آموزش خلبانان یک 
نعمت الهی است و کشوری مثل ایران که دارای خلیج فارس و دریای خزر است، 
باید همیشــه تداوم آموزش در شرایط آب و هوایی مختلف را در برنامه های خود 

داشته باشد.
فرمانده نیروی هوایی ارتش با  اشــاره به اهمیت آموزش خلبانان در مجموعه 
نجات خدمه نهاجا، خاطرنشــان کرد: خلبانان نیروی هوایی ارتش در هشت سال 
دفاع مقدس به دلیل آموزش های مختلف بر روی دریا، توانستند با مداومت پرواز 
بر روی خلیج فارس حفاظت از شــاهرگ اقتصادی ایران را که اسکورت نفتکش ها 
در آن زمان بود، با موفقیت به انجام برســانند و همه اینها به خاطر آموزش های 

حین خدمت بود.
امیــر واحدی در ادامه با  اشــاره بــه اینکه رضایت خانــواده کارکنان عامل 
تعیین کننده در توازن بین زندگی شخصی و زندگی شغلی نظامیان است، گفت: با 
توجه به حضور دائمی در ماموریت های سخت عملیاتی، بار اصلی زندگی نظامی ها بر 
دوش همسران مومن، مهربان و مسئولیت پذیر آنان است. بنابراین توجه به فرزندان 
و همسران کارکنان باعث کم شدن دغدغه های آنان و بالارفتن توان رزم می شود.

سرگزی خبر داد

هیئتی پارلمانی برای پیگیری حقابه هیرمند 
به افغانستان سفر می كند

نماینده زابل در مجلس شورای اسامی اعام کرد که به زودی هیئت 
پارلمانی برای پیگیری حقابه هیرمند به افغانستان سفر می کند. 

محمد سرگزی در گفت وگویی اظهار کرد: صحبتی با وزیر خارجه  کشورمان 
برای سفر هیئت پارلمانی به افغانستان برای پیگیری بحث حقابه هیرمند شده که 

ان شاءالله این سفر به زودی انجام می شود.
وی ادامه داد: هیئت پارلمانی متشکل از نمایندگان استان سیستان و بلوچستان 
و گروه دوستی پارلمانی ایران  افغانستان خواهند بود؛ سفری که به دنبال تنش های 

اخیر با افغانستان پیش بینی شده تا موضوع حقابه هیرمند پیگیری شود.
این عضو مجمع نمایندگان استان سیستان و بلوچستان درباره بازدید هیئت 
کارشناســان ایران از ســد کجکی گفت: طبق ماده ۵ پروتکل ضمیمه ۱ معاهده 
۱۳۵۱ ، درصورتی که طرف افغانســتانی اعلام کند ســال آبی نرمال نیست، باید 
اطلاعات حجم آورد رودخانه هیرمند را به طرف ایرانی بدهد. طرف ایرانی می تواند 
درخواست بازدیدی از ایستگاه دهراوود جهت بررسی میزان آورده رودخانه هیرمند 

داشته باشد و طرف افغانستانی نیز باید شرایط بازدید را فراهم کند.
به گزارش ایســنا ، سرگزی توضیح داد: ایستگاه آب سنجی دهراوود بالا دست 
سد کجکی است که میزان آب وارد شده به رود هیرمند را محاسبه می کند؛ این 

محاسبه نشان می دهد که امسال سال پرآب یا کم آبی بوده است.
وی  ادامه داد: قرار اســت کارشناسان از ایستگاه دهراوود و سد کجکی بازدید 
داشته تا مشخص شود میزان ذخیره سد کجکی چقدر است؛ گزارش این بازدید 

و بررسی ها نیز به مجلس ارائه خواهد شد.

درمکتب امام

شهادت در راه براندازی حکومت های جائرانه
ما مفتخریم که ائمه معصومین)ص( در راه تعالی دین اسلام و در راه 
پیاده کردن قرآن کریم که تشکیل حکومت عدل یکی از ابعاد آن است، 
در حبس و تبعید به ســر برده و عاقبت در راه براندازی حکومت های 

جائرانه و طاغوتیان زمان خود شهید شدند.
صحیفه امام؛ ج21؛ ص397 | وصیت نامه سیاسی- الهی

نگاهی به دیروزنامه های زنجیره ای

منابع آزادشده، قبل از مصرف در اصلاح ناترازی های اقتصاد 
توسط دولت قبل پیشخور شده است

سرویس سیاسی ـ
روزنامه اعتماد روز گذشــته گفت و گویی را با رئیس  اتاق بازرگانی منتشــر کرده که وی در 
بخشی از آن گفته است: »یک بخش از مطالبات به حق ما در جاهایي به ناحق بلوکه شده است. 
در رابطه با اینکه هر توافق و هر اقدامي که منجر به آزاد شــدن این دارایي هاي ضبط شــده شود 
هم باید باعث خوشحالي ما شود و هم باید تشویق کنیم و هم قدردان باشیم. حال اگر این منابع 
ارزي و درآمدها را که به سختي به دست مي آوریم صرف اصلاح ناترازي ها در اقتصاد کلان کنیم 
یک اقدام پســندیده و با ارزش اســت. ولي به نظر مي رسد محدودیت هاي ناشي از محل مصرف 
این منابع از یک سمت و شرایط کنوني و برخي نیازهاي استراتژیک کشور الزام و ایجاب مي کند 
دولت و سیاستگذار بر مبناي آن تصمیم گیري کنند. در واقع حالت بهینه این است که این منابع 

در مصارف مرتبط با ناترازي اقتصاد کلان صرف شود.«
این اظهارات در حالی اســت که رئیس کل بانک مرکزی دولت روحانی چند شــب پیش، به 
خالی بودن خزانه در دولت قبل و تبدیل ۵ میلیارد دلار )حدود ۶۰ هزار میلیارد تومان( کسری 
بودجه دولت روحانی به پایه پولی و اوج گرفتن تورم در پی چاپ پول پرقدرت برای جبران کسری 

بودجه دولت دوازدهم اذعان کرد.
همتی در ادامه گفته اســت که در سال ۹۸، پنج میلیارد دلار از پول های بلوکه شده در کره 
را بابت کسری بودجه، تسعیر کردند و معادل ریالی آن را بانک مرکزی، چاپ کرد و به دولت داد!

قالیباف:

مجلس یازدهم 3 گام مؤثر برای حل معضل مسکن برداشته است
رئیس  مجلس روز گذشته طرح جهش تولید 
مسکن ، قانون مالیات بر خانه های خالی و طرح 
را سه گام موثر  اجاره بهای مسکن  ساماندهی 
مجلس یازدهم برای حل معضل مسکن برشمرد.

جلسه علنی مجلس شورای اسلامی روز گذشته 
به ریاســت محمدباقر قالیباف آغاز شــد و از جمله 
مهم ترین دستور جلســات آن ، تقدیم لایحه برنامه 
هفتم توســعه بــه مجلس با حضــور رئیس جمهور 
و انتخاب اعضای هیئت رئیســه کمیســیون ها برای 

اجلاسیه چهارم بود.
رئیس  مجلس شورای اســلامی دیروز در نطق 
پیش از دســتور خود به مسئله مسکن پرداخت و با 
بیان اینکه مســکن یکی از مهم ترین مسائل در سبد 
هزینه های خانوار محســوب می شود گفت: »مجلس 
یازدهم در مدت زمان فعالیت خود ۳ گام اساســی و 
مهم برای حل معضل مسکن برداشت. برای تسهیل 
تولید مسکن طرح جهش تولید مسکن تصویب شد 
تا دســت دولت برای ساخت مسکن باز شود و امروز 
نیــز دولت محترم به پشــتوانه همان قانون به دنبال 

ساخت مسکن است.«
وی ادامــه داد: برای وارد کردن چندین میلیون 
مسکن احتکار شده به بازار مسکن، قانون مالیات بر 
خانه هــای خالی تصویب و ابلاغ شــد و در گام آخر 
مجلس در هفته گذشته با تصویب یک قانون مؤثر با 

استفاده از تجربه بسیاری از کشورهای پیشرفته دنیا 
زیرســاخت قانونی برای مقابله با آشفته بازار اجاره 

مسکن را ایجاد کرد.
قالیباف: با سرعت و دقت 

به برنامه هفتم رسیدگی می کنیم
آیت الله رئیسی روز گذشته برای تقدیم لایحه برنامه 
هفتم توســعه به بهارســتان رفت و پیش از تقدیم این 
لایحه سخنانی پیرامون آن و تفاوت هایی که با برنامه های 
پیشین دارد، ایراد کرد. رئیس جمهور مسئله محوری، نگاه 
به اولویت ها و مردم پایــه بودن را از خصوصیات برنامه 

هفتم برشمرد.
محمدباقــر قالیباف پــس از دریافت لایحه، اظهار 
داشت: طبق آیین نامه داخلی مجلس شورای اسلامی از 
امروز زمان بندی برای بررسی برنامه هفتم اعلام می شود 
و با سرعت و دقت در مجلس به این امر مهم رسیدگی 
خواهد شد. امیدواریم این برنامه به گونه ای رقم بخورد 

که بتوانیم بر مشکلات کشور فائق بیاییم.
وی افزود: با توجه به اعلام وصول لایحه برنامه هفتم 
توسعه، این لایحه به کمیسیون های تخصصی و تلفیق 
ارجاع می شود تا بعد از طی شدن مهلت قانونی، گزارش 
کمیسیون تلفیق درباره کلیات در یکی از جلسات علنی 

مجلس مورد بررسی قرار گیرد.
همچنین روز گذشــته اعضای کمیســیون تلفیق 
 برنامه هفتم توســعه در مجلس مشــخص شدند و از

 هر کمیســیون ، نمایندگانی برای بررسی لایحه برنامه 
هفتم انتخاب شدند.

 انتخاب هیئت رئیسه کمیسیون های مجلس
روز یکشنبه انتخابات هیئت رئیسه کمیسیون های 
مجلس شورای اسلامی برگزار شد و رئیس، نایب رئیس، 

سخنگو و دبیران کمیسیون ها مشخص شدند.
با رای نمایندگان، پورابراهیمی رئیس  کمیســیون 
اقتصادی، اسماعیلی رئیس  کمیسیون اجتماعی، حسنوند 
رئیس کمیســیون انرژی، جلال زاده رئیس  کمیسیون 
امنیــت ملی و سیاســت خارجی، اکبری تالارپشــتی 
رئیس  کمیســیون صنایــع و معــادن، رضایی کوچی 
رئیس  کمیسیون عمران، حاجی بابایی رئیس کمیسیون 
بودجه، شهریاری رئیس  کمیسیون بهداشت، مناد رئیس 
 کمیسیون آموزش و جوکار رئیس کمیسیون شوراها در 

اجلاسیه چهارم شدند. 
انتخابات تهران تناسبی نخواهد بود

علی حدادی، ســخنگوی کمیسیون امور داخلی و 
شوراهای مجلس شورای اسلامی در گفت وگویی اذعان 
داشت: همه ایرادات شورای نگهبان به طرح اصلاح قانون 
انتخابات مجلس شــورای اســلامی رفع شد و گزارش 
کمیسیون شوراها جهت بررسی به صحن مجلس ارائه 

خواهد شد. 
نماینده مردم ساوجبلاغ در مجلس شورای اسلامی 
گفت: یکی از ایراداتی که مجمع تشخیص مصلحت نظام 

به طرح اصلاح قانون انتخابات مجلس شورای اسلامی 
گرفته بود مربوط به برگزاری انتخابات تهران به صورت 

تناسبی بود که ایرادات آنان مبنایی بود.
به گزارش فارس، حدادی ادامه داد: در جلسه امروز 
)یکشنبه( نمایندگان پیشنهادات زیادی درباره انتخابات 
تناســبی مطرح کردند، اما چــون ایرادات هیئت عالی 
مجمع تشــخیص مصلحت نظام به این مصوبه مبنایی 
بود، نتیجه گیری آن شد که ماده ۵۳ طرح اصلاح قانون 
انتخابات مجلس شورای اسلامی درباره برگزاری انتخابات 
تهران به صورت تناسبی از این طرح حذف شود و بنابراین 

انتخابات تهران به صورت حداکثری برگزار می شود.
حمایت کمیسیون کشاورزی از نیکبخت

رحمت الله نوروزی نایب رئیس  کمیسیون کشاورزی 
دیروز طی گفت وگویی با  اشاره به حضور وزیر پیشنهادی 
جهاد کشاورزی در این کمیسیون و بررسی برنامه های 
وی گفت: کمیسیون کشاورزی پس از بررسی برنامه ها، 
ســوابق و مدارک وزیر پیشنهادی و با توجه به تجربه و 
سوابق وی در ســطوح مختلف وزارت جهاد کشاورزی 

صلاحیت وزیر پیشنهادی را تایید کردند.
به گزارش فــارس، نوروزی در ادامــه تاکید کرد: 
کمیسیون کشــاورزی در جلسه علنی مجلس شورای 
اســلامی به منظور بررسی صلاحیت آقای نیکبخت به 
عنوان وزیر پیشــنهادی وزارت جهاد کشاورزی از وی 

حمایت خواهد کرد.

برنامه  رئیس جمهور در مراسم تقدیم لایحه 
هفتم توســعه به مجلس شورای اسامی از عزم 
دولت برای حذف بانک های اصاح ناپذیر از گردونه 

نظام بانکی کشور خبر داد. 
آیت الله ســید ابراهیم رئیسی صبح دیروز یکشنبه 
در مراســم تقدیم لایحه برنامه هفتم توسعه به مجلس 
شــورای اســلامی با قدردانی از تلاش ها در حوزه های 
علمی و پژوهشــی و نیز از ســوی کارشناسان سازمان 
برنامــه و بودجه برای تهیه این لایحه، گفت: در تدوین 
برنامه هفتم توســعه از دیدگاه ها و نظرات بســیاری از 
صاحب نظران و  اندیشــمندان و نیــز تجربه برنامه های 

گذشته استفاده شده است.
رئیس جمهور با  اشــاره به اینکــه در تدوین برنامه 
هفتم کیفیت اجرای برنامه های قبل مورد توجه جدی 
بوده است، افزود: نیاز به یک آسیب شناسی داشتیم که 
۶ برنامه قبلی به چه علت آنچنان که باید اجرا نشــده 
بودند. در حالت خوشبینانه گفته می شود که برنامه های 
قبلی تا ۳۵ درصد اجرایی شده بودند که این میزان قابل 
قبولی نیست، لذا یک آسیب شناسی در این مورد انجام 
شد که این تجربه هم برای ما تجربه مهمی بود و هم در 

تدوین برنامه هفتم مورد توجه قرار گرفت.
رئیســی در ادامه ســخنانش با بیان اینکه دولت 
مردمی کار خود را با برنامه شــروع کرد و بر این اساس 
شــاید اولین بار بود که اصل ۱۳4 قانون اساسی مبنی 
بر برخورداری دولت از برنامه تدوین شــده در آغاز کار 
اجرایی می شد، اظهار داشت: این برنامه تحولی دولت که 
مبتنی بر سیاست های مصوب قطعی نظام بود، در معرض 
نظر همه صاحب نظران و کسانی که دغدغه مسائل کشور 

را دارند نیز قرار گرفت.
توجه به ظرفیت های داخلی

در راستای حل مشکلات کشور محور اصلی برنامه هفتم توسعه
رئیس جمهور اضافه کرد: برخی ها درباره برخورداری 
دولت مردمی از برنامه تشکیک می کردند، اما این دولت 
هم از ابتدا برنامه مدون داشــت و هم این برنامه را در 
معرض نظر و قضاوت همگان قرار داد. اگرچه اســاس 
برنامه هفتم توسعه الهام گرفته از سیاست های ابلاغی و 
اســتفاده از تجارب اجرای ۶ برنامه توسعه قبلی با نگاه 
آسیب شناسانه بود، اما برنامه تحولی دولت نیز در تدوین 

این برنامه مدنظر قرار داشت.
آیت الله رئیسی توجه به توانمندی ها و ظرفیت های 
بخش های مختلف در راستای رفع چالش ها و مشکلات 
کشــور را دو محور اصلی برنامه هفتم توسعه برشمرد و 
تصریح کرد: برنامه هفتم توســعه محل توجه بخشــی 
به مشــکلات کشــور یا تلاش برای اصلاح ضعف ها و 
کاســتی های قوانین جاری کشور نیست. اگرچه انتظار 
اصلاح برخی قوانین انتظار به حقی اســت، اما جای آن 

در برنامه توسعه نیست.
مسئله محوری، نگاه به اولویت ها و مردم پایه بودن

از محورهای لایحه برنامه هفتم توسعه
رئیس جمهور با بیان اینکه همچنین برنامه توسعه 
محل توجه به همه مســائل ریز و درشت کشور نیست، 
خاطرنشان کرد: این برنامه از دو ویژگی بهره مند است؛ 
یکی مســئله محوری و دوم نگاه به اولویت ها. در برنامه 
هفتم توسعه مسئله محوری که مورد تاکید رهبر معظم 
انقلاب اســلامی نیز هست، در کنار توجه به اولویت ها 

مدنظر قرار گرفته است.
رئیســی ادامه داد: برنامه هفتم توســعه مشتمل 
بر ۳ سند است. ســند اول مستندات برنامه ، تحلیل ها 
و آسیب شناسی هاســت، ســند دوم خود سند برنامه 
مشتمل بر برنامه ها، مسائل و احکام برنامه است و سند 
ســوم مقررات موجود است که طبیعتا نیازی به طرح و 

بررسی و تصویب دوباره در مجلس ندارد.
رئیس جمهور مردم پایه بودن برنامه هفتم توسعه را 
از دیگر ویژگی های مهم و محوری این برنامه دانست و 
گفت: این برنامه با نگاه میدان دادن و ارتقای مشارکت 

مردم در بخش های مختلف و قرار گرفتن دولت در جایگاه 
هدایت، حمایت و نظارت تدوین شده است.

رفع ناترازی ها و تکمیل پروژه های نیمه تمام
از محورهای برنامه هفتم توسعه

آیت الله رئیســی با بیان اینکه نگاه مسئله محور به 
مســائل کشــور ناترازی ها در بخش های مختلف نظام 
بانکی و پولی، منابع و مصارف، آب، انرژی، صندوق های 
بازنشستگی و غیره را برجســته می کند، افزود: دولت 
مردمــی از ابتدای آغاز به کار با ناترازی های گســترده 
مواجه بود که در حدود 2 سال گذشته همه تلاش خود 
را برای رفع این ناترازی ها به کار گرفته و موفق شــده 
بخش هایــی از آنها را رفع کند و به عنوان مثال 7 هزار 
مگاوات از 22 هزار مگاوات ناترازی برق جبران شده است.
رئیس جمهور با  اشــاره به اینکه با اقدامات در حال 
انجام ان شاالله ناترازی ها در بخش های مختلف رفع شده 
و گزارش آن به مردم و نمایندگان ملت ارائه خواهد شد، 
اظهار داشت: دولت مردمی یکی دیگر از محورهای کار 
خود را تکمیل پروژه هایی قرار داده که بعضا بیش از 2۰ 

سال است که نیمه کاره باقی مانده است.
رئیسی ادامه داد: دولت بدون اینکه بگوید تکمیل 
این پروژه ها به نام چه کسی تمام می شود، صرفا با نگاه 
تکمیل این طرح ها و به ثمر رسیدن سرمایه های کشور 
تلاش کرده پروژه های نیمه تمام بر اســاس اولویت های 

تعریف شده به سامان و سرانجام برسد.
رئیس جمهور همچنین با بیان اینکه موضوع توسعه 
زنجیره ارزش در صنایع معدنی و پتروشیمی به عنوان 
پیشران های اقتصادی در برنامه هفتم توسعه مورد توجه 
بوده است، تصریح کرد: در این برنامه همچنین به مسئله 
ترانزیت و اقتصاد دریامحور به عنوان دو محور مهم در 
احیای سهم کشور در تجارت منطقه ای و نیز افزایش و 

تنوع بخشی به درآمدهای کشور توجه شده است.
تحول در نظام اداری

مبنا و زیرساخت تحقق اهداف برنامه هفتم توسعه
رئیســی توجه به موضوع امنیت غذایی را از دیگر 
محورهای مهم برنامه هفتم توسعه عنوان کرد و گفت: 
زمینه و ظرفیت برای خودکفایی در تولید بخش زیادی 
از محصولات کشــاورزی و نهاده های دامی که از طریق 
واردات تأمین می شــود، در داخل کشور وجود دارد که 
در برنامه هفتم پیش بینی لازم برای آن انجام شــده و 

کار آن نیز در وزارت جهاد کشاورزی آغاز شده است.
آیــت الله رئیســی موضــوع مســکن را از دیگــر 
ســرفصل های مهم برنامه هفتم توسعه عنوان کرد و با  
اشاره به وعده دولت برای ساخت 4 میلیون مسکن در 
4 سال خاطرنشان کرد: وعده دولت مبتنی بر نیاز کشور 
و بر اساس مصوبه قانونی مجلس بوده است. کسانی که 
در گذشته در این زمینه مسئولیت داشتند و به وظیفه 
خود عمل نکرده اند، امروز باید پاسخگو باشند. در عین 
حال دولت در کنار مجلس حتماً رفع این نیاز مهم مردم 

و کشور را دنبال خواهد کرد.
مدیریــت منابــع آبــی، توجــه به مســئله مهم 
جمعیت، فعال کردن نظام ارجاع در خدمات پزشــکی، 
مدرسه محوری در آموزش و پرورش و توجه به مرجعیت 
علمی در آموزش عالی از دیگر محورهای مهم مورد  اشاره 

رئیس جمهور در برنامه هفتم توسعه بود.
رئیسی تحول در نظام اداری را از دیگر مسائل مهم 
و محوری در این ســند عنوان کرد و گفت: تمامی این 
اهداف و اقدامات باید توسط نظام اداری کشور پیگیری 
و به ســرانجام برســد و اگر نظام اداری ما چابک، فعال 
و جهادی نباشــد، کارها پیش نخواهد رفت، لذا تحول 
اداری و افزایــش بهره وری از محوری ترین نکات برنامه 

هفتم توسعه است.
رئیس جمهــور در ادامه پیشــرفت اقتصادی توأم 
بــا عدالــت را منوط به عوامل مهمــی همچون جذب 
سرمایه گذاری داخلی و خارجی، تحول علمی، اجتماعی 
و فرهنگی، ارتقای نظام مدیریت کشــور و اصلاح نظام 
اداری دانســت که در برنامه هفتم توسعه مورد توجه و 

تأکید قرار گرفته است.
توجه به موضوع فرهنگ و سبک زندگی ایرانی و اسلامی 

و شعار سال در برنامه هفتم
آیت الله رئیســی موضوع فرهنگ و ســبک زندگی 
ایرانی و اسلامی را نیز از محورهای برنامه هفتم توسعه 
عنوان کرد و افزود: اگرچــه محوریت کارها و اقدامات 
دولت متمرکز بر مسائل اقتصادی است، اما این موضوع 
نباید موجب غفلت از مســئله فرهنگ و سبک زندگی 
ایرانی – اســلامی  شود که همواره مورد تأکید رهبری 

معظم انقلاب است.
رئیس جمهــور با بیان اینکه برنامه هفتم بر مبنای 
شــعار امســال یعنی »مهار تورم و رشد تولید« تهیه و 
تدوین شده است، کنترل رشد نقدینگی و پایه پولی را 
از جمله الزامات مهم مهار تورم عنوان کرد و اظهار داشت: 
حذف بانک های ناســالم از نظام بانکی کشور از جمله 
دیگر گام های مهم دولت برای تحقق شعار امسال است.

تلاش برای پیشگیری از بروز کسری بودجه
در برنامه هفتم به عنوان ام المصائب کشور

رئیسی تلاش برای رفع انتظارت تورمی و نیز کسری 
بودجه با رفع ناترازی منابع و مصارف را از دیگر محورهای 
برنامه هفتم توسعه دانست و تصریح کرد: کسری بودجه 
ام المصائب کشور است و دولت تلاش کرده در کنار اصلاح 
نظام بانکی و کنترل نقدینگی از بروز کسری بودجه نیز 

پیشگیری کند.
رئیس جمهور با بیان اینکه در دولت مردمی قدم های 
خوبــی برای کاهش بیکاری با ایجاد  اشــتغال واقعی و 
پایدار برداشته شده اســت، خاطرنشان کرد: در برنامه 
هفتم توســعه همچنین به حوزه های انرژی، ترانزیت، 
گردشگری، کشاورزی، صنعت و معدن و اقتصاد دیجیتال 

توجه خوبی شده است.

آیت الله رئیســی گفت: طبیعتا ظرف برنامه هفتم 
توسعه، امکان طرح و رسیدگی به همه مسائل کشور را 
ندارد و لــذا تلاش کردیم در این برنامه آنچه اولویت و 
اهمیت بیشتری داشته مورد توجه قرار گیرد. امیدواریم 
در تصویب برنامه هفتم، ضمن تجربه ای که از برنامه های 
گذشته آموختیم، در جهت تصویب برنامه ای ۱- قابل اجرا 
2- قابل سنجش، قابل نظارت و  اندازه گیری تلاش شود.

آمادگی اعضای دولت 
برای حضور در جلسات بررسی برنامه هفتم 

در کمیسیون های مجلس
رئیس جمهــور با تاکید بر آمادگــی اعضای دولت 
و مســئولان ســازمان برنامه و بودجه برای حضور در 
کمیسیون های مختلف مجلس و بحث و گفت وگو درباره 
برنامه هفتم افزود: امیدوارم این برنامه در زمان مناسب 
تصویب و برای اجرا در اختیار دولت قرار گیرد. بنای ما 
بر این است که بخش برنامه سازمان برنامه و بودجه، به 
شکل فعال اجرای بند بند این برنامه را دنبال و مشکلات 

و موانع پیش روی اجرا را رفع کند.
رئیســی در پایان همچنین از نمایندگان مجلس 
برای رای اعتماد بــه وزرای جدید آموزش و پرورش و 
صنعت، معدن و تجارت قدردانی و اظهار امیدواری کرد 
با توجه به صلاحیت های آقای نیکبخت وزیر پیشنهادی 
جهاد کشاورزی، صلاحیت ایشان نیز در مجلس شورای 

اسلامی تایید شود.
موفقیت صنعت هسته ای با وجود تحریم ها

الگویی برای دیگر صنایع است
رئیس جمهــور همچنین روز شــنبه در بازدید از 
نمایشگاه توانمندی های صنعت هسته ای کشور گفت: 
دستاوردهای صنعت هسته ای نشان دهنده این واقعیت 
اســت که جوانان عزیز و دانشمندان این کشور چگونه 
تهدیدها و تحریم ها را به فرصت تبدیل کردند و برپایی 
این نمایشگاه پیامی از سوی صنعت هسته ای کشور برای 
ســایر صنایع است، که چطور می توان با وجود بالاترین 
حجم از تحریم ها و تهدیدها به چنین سطحی از موفقیت 
رسید. موفقیت صنعت هسته ای با وجود تحریم ها الگویی 

برای دیگر صنایع است.
رئیس جمهور در این بازدید با توضیحات کارشناسان 
و دســت اندرکاران از جزئیــات آخریــن فعالیت ها و 
دستاوردهای صنعت هسته ای و تاثیرات آنها در زندگی 

روزمره مردم و نیز اقتصاد کشور آگاهی یافت.
رئیســی با  اشــاره به تاثیرات فناوری هسته ای در 
زندگی مردم  به ویژه در حوزه های بهداشــت و درمان، 
کشــاورزی و صنعت، همچنین در صنایع نفت و گاز و 
بســیاری از بخش های دیگر گفت: با اراده دانشمندان 
کشــور در تبدیل دانایی به توانایی در عرصه هسته ای، 
امروز میلیون ها نفر از بیماری نجات یافته اند که این جزو 

افتخارات بزرگ کشور است.
رئیس جمهور با بیان اینکه صنعت هســته ای برای 
کشــور قدرت تولید کرده اســت، تاکید کرد: برخی ها 
در دنیا تصور می کنند که خلق قدرت در تولید ســلاح 
هســته ای است، اما جمهوری اسلامی ایران بارها اعلام 
کرده، با وجود اینکه چنین توانایی در کشور وجود دارد، 
اما با توجه باورهای دینی و تاکیدات رهبر معظم انقلاب 

هرگز به سمت تولید سلاح هسته ای نمی رویم.
رئیســی با تاکید بر ضرورت تبیین دســتاوردهای 
هسته ای کشور برای مردم، تصریح کرد: باید توانایی ها 
و فناوری هایی را که در صنعت هسته ای کسب شده به 
سایر صنایع، به ویژه خودرو سازی سرریز کنیم تا به این 

مرحله از موفقیت برسند.
رئیس جمهور همچنین با قدردانی از تشــویق ها و 
هدایت هــای رهبر معظم انقلاب اســلامی و نیز صرف 
وقت ایشــان برای بازدید از این نمایشگاه، از تلاش های 
دانشمندان و دســت اندرکاران صنایع هسته ای کشور 
که این افتخارات بزرگ را برای کشــور رقم زده اند، نیز 

سپاسگزاری کرد.

در جریان تقدیم برنامه هفتم به مجلس اعام شد

رئیسی: بانک های اصلاح ناپذیر
از گردونه نظام بانکی حذف می شوند

همدان- خبرنگار کیهان:
 مشاور فرمانده ســپاه همدان از ساخت

۸ هزار منزل مسکونی، توزیع ۸ هزار جهیزیه 
و کاشت بیش از ۸ هزار نهال به نیت ۸ هزار 
شهید استان خبر داد و گفت: تا چند ماه آینده 
ملی کنگره  دومین  برگزاری  میزبان   همدان 

 ۸ هزار شهید استان است.
ســردار مهدی فرجی در جمــع خبرنگاران با 

بیان اینکه یکی از اهداف برگزاری کنگره شــهدا 
تجلیل از خانواده معظم شهداســت افزود: از سوم 
خردادماه ســال جاری، سرکشی از خانواده معظم 
 شــهدا آغاز شــده و همچنان این بازدیدها ادامه

دارد.
وی با  اشاره به اینکه ستاد اجرایی کنگره ۸ هزار 
شــهید استان متشکل از 2۳ کمیته در حوزه های 
تخصصی فعال هستند عنوان کرد: فصل شیدایی 

در مردادماه و اجلاســیه ۸ هزار شــهید استان در 
مهرماه برگزار می شود.

وی مخاطب اصلی این کنگره را نسل جوان 
جامعه ذکر کرد و افزود: با پیگیری های آموزش 
و پرورش استان و ســازمان بسیج دانش آموزی 
بیش از یک هزار یادواره در مدارس انجام شده و 
در همین راستا نیز تعداد زیادی از دانش آموزان 
توانستند از مرکز فرهنگی باغ موزه دفاع مقدس 

بازدید داشته باشند. فرجی با بیان اینکه با بیان 
اینکه امسال دومین کنگره ســرداران، امیران، 
فرماندهان و ۸ هزار شهید استان برگزار می شود 
اظهار داشــت: مردم همــدان بی صبرانه منتظر 
برگزاری بزرگ ترین رویداد فرهنگی در این دیار 

تاریخی هستند.

مشاور فرمانده سپاه همدان خبر داد

ساخت ۸ هزار منزل مسکونی در همدان به نیابت از شهدا

با  رئیس سازمان پدافند غیرعامل کشور 
بیان اینکه »امثال شهید حسن طهرانی مقدم 
و حاج قاسم سلیمانی آرزوها را تبدیل به مولفه 
قدرت ملی کردند«، گفت: با تفکر دیپلماسی 
التماسی امکان ایستادگی و پیروزی بر صدام 

هم وجود نداشت.
ســردار غلامرضا جلالی، رئیس سازمان 
پدافند غیرعامل کشــور در سخنانی با اشاره 
به طرح ادعایی از سوی مسئولان دولت قبل 
درخصــوص آرزوگرایی در عرصه سیاســت 
خارجی اظهار داشت: بعضی از موضوعاتی که 
متاسفانه از سوی برخی مسئولان دولت قبل 
مطرح می شود، به نوعی عدول از آرمان ها و 
اصول انقلاب اسلامی است و ضرورت دارد در 
برابر این انحراف ها صراحتا اعلام موضع گردد. 
اگر بخواهیم ایــن رویکرد را مبنای قضاوت 
و رفتار خود در قبــال تحولات جهانی قرار 
دهیم و صرفا خود را تابع واقعیت های نظام 
ســلطه بدانیم، آنگاه اساسا با وقوع پدیده ای 
به نام انقلاب اسلامی روبه رو نبودیم، زیرا در 
آن زمان نیــز آرمان های منبعث از گفتمان 
انقلاب اســلامی را باید در ذیل واقع گرایی 
القایی توسط آمریکا و قدرت های دیگر دفن 

می کردیم.
حوزه امنیت و سیاست خارجی

نیاز به هم پوشانی قدرت نرم و سخت دارد
به گزارش ایســنا به نقل از پایداری ملی، 
وی با بیان اینکه »مسئولان دولت قبل صراحتا 
اعلام کردند که »شــما با قدرت موشکی تان 
نمی خواستید بگذارید توافقات به نتیجه برسد«؛ 
که البته منظورش به نهادهای نظامی کشــور 
بود«، تصریح کرد: این افراد در نگاه مبنایی خود 
معتقد هستند که قدرت نرم محیطِ بر قدرت 
سخت است و نه این که قدرت سخت به عنوان 
قــدرت واقعی ابزار چانه زنی ما را در مذاکرات 
تقویت می کند. بدیهی اســت که می دانیم هر 
کشوری در حوزه امنیت و سیاست خارجی نیاز 
به هم پوشانی و هم افزایی قدرت نرم و سخت 
خود دارد. در برخی نگاه های محدودنگر، این 
دو در مقابل هم هستند، این نگاه خطرناک و 
هزینه ســاز است. بر اساس این نگاه بازدارنده، 
یک کشــور باید یا بر قدرت نرم و یا بر قدرت 
سخت تکیه کند، اما واقعیت امر این است که 
قدرت نرم و ســخت به  عنــوان دو بازوی یک 
کشور یکدیگر را تکمیل می کنند، اما اگر خدای 
ناکرده در دستگاه سیاست خارجی کشور، این 
تفکــر به وجود آید که یک بال داریم و نام آن 
دیپلماسی است و برای اینکه آن را به حرکت 
در آوریم، باید بال قدرت سخت را قیچی کنیم، 
با نتیجه ای جز اعتماد کاذب به دشــمن رو به 

رو نمی شویم!
سردار جلالی معتقد است: یکی از دلایل 
اعتماد دولت سابق به آمریکا در روند مذاکرات 
هسته ای و فراتر از آن، تضمین دانستن سخنان 
امثال جان کری وزیر خارجه اســبق آمریکا، 
مخدوش بودن مرز قدرت سخت و نرم در نگاه 

دولتمردان سابق کشورمان بوده است.
رئیس ســازمان پدافند غیرعامل کشور با 
بیان اینکه ما شاهد بودیم که به همت شهدای 
بزرگواری مانند شــهید سلیمانی وقتی شبکه 
مقاومــت در منطقه شــکل گرفت و اضلاع و 
ارکان آن بــه وجود آمد، طــرف آمریکایی و 
طرف های غربی به این نتیجه رسیدند که ناچارِ 
به امتیاز دادن به ایران هستند، اظهار داشت: 
خوب است کسانی که مدعی غلبه دیپلماسی 
بر میدان هستند، مذاکرات سعدآباد را به یاد 
بیاورند که سه کشور اروپایی آلمان، انگلیس و 
فرانسه صراحتا به تیم مذاکره کننده هسته ای 
وقت کشورمان خطاب و عتاب کردند که شما 
حتی حق داشتن چند عدد سانتریفیوژ را نیز 
ندارید! در برابر این نگاه قهرمانان ملی بزرگی، 
از جمله دانشمند پارسا شهید حسن طهرانی 
مقدم و حاج قاســم سلیمانی آرزوها را تبدیل 

به واقعیت ها و مولفه های قدرت ملی کردند.
 وی با تاکید بر اینکه امروز غنی  ســازی

۶۰ درصــدی در نطنــز و فردو، بــه نیروی 
محرکه ای جهت تقویــت مذاکرات در حوزه 
دیپلماسی تبدیل شده است، خاطرنشان کرد: 
مصوبه مجلس شورای اسلامی، اولتیماتوم به 
آژانس و فراتر از آن قدرت منطقه ای و میدانی 
ماست که طرف مقابل را به نقطه ای رسانده که 
در برابر ایران از بســیاری از خواسته های خود 

عقب نشینی کند.
رئیس ســازمان پدافند غیرعامل کشور با 
بیان اینکه تجربیات 44 ســال اخیر نیز مولد 
همین الگوی پایدار در عرصه سیاست خارجی 

انقلابی اســت، افزود: با اســتناد به مواضع و 
تحلیل های ارائه شده از سوی مسئولان دولت 
قبل، با توجــه به وضعیت نظامی ایران و تازه 
بنیاد بودن انقلاب اسلامی، از نظر واقعی، امکان 
ایستادن مقابل رژیم بعثی عراق وجود نداشت 
و اگر همین تفکر در آن زمان تصمیم گیرنده 
بود، اتفاقا امکان امضای یک قطعنامه گلستان 

یا ترکمنچای وجود داشت.
ســردار جلالی یادآور شد: در سایه عمل 
به سیاست خارجی انقلابی بود که ایران حتی 
بــا وجود پذیرش قطعنامه ۵۹۸، یک وجب از 
خاک خود را نیز تسلیم دشمن بعثی و حامیان 
پرشمار آن نکرد. بنابراین، ایران اسلامی بر سر 
حفــظ موجودیت مطلق ارضی خود به میدان 
مقابله با دشــمن بعثی آمد و خود را محکوم 

به انتخاب میان ترکمنچای و گلستان نکرد.
وی با بیان اینکه یکی از مفاهیمی که بدون 
درک آن، نمی تــوان دال مفهومی مســئولان 
سیاســت خارجی دولت قبل را متوجه شــد، 
کلید واژه ای به نام پیش بینی پذیر بودن یک 
بازیگر در حوزه روابط بین الملل است، توضیح 
داد: ایــده آل گرایان در حــوزه نظری روابط 
بین الملل، معتقدند بازیگری در جهان سیاست 
مطلوب )نرمال( محسوب می شود که رفتارهای 
آن در زمان حال و آینده )فارغ از گذشته( قابل 
پیش بینی باشد و دیگر بازیگران، بتوانند خود را 
با اصول رفتاری آن در طول زمان وفق دهند. اما 
در اینجا یک سؤال مهم و اساسی مطرح است؛ 
آیا اساسا می توان در دنیایی که هیچ بازیگری 
در آن عمــلا رفتاری پیش بینی پذیر ندارد، به 
بازیگری پیش بینی پذیر تبدیل شد؟! آیا خروج 
رسمی آمریکا از برجام، آن هم کمتر از ۳ سال 
پس از انعقاد توافق هسته ای اولیه، برای آقایان 
قابل پیش بینی بود؟! اگر این گونه بوده، ایشان 
به کشور و مردم ما رســما خیانت کرده اند و 
در غیر این صورت، این مســئله نشان دهنده 
نگاه خطرناک و پرهزینه دولت سابق در حوزه 

سیاست خارجی است.
ســردار جلالی گفــت: طرفــداران ایده 
پیش بینی پذیری بازیگران در نظام بین الملل، 
می گویند باید واقعیات عینی جاری در جهان 
را تبدیل به یک گزاره راهبردی کرد و وفق آن، 
راهبردها و تاکتیک های حوزه سیاست خارجی 
کشــور را طراحی یا بازتعریف کرد. به راستی 
از دیــد آقایان، واقعیات عینی در جهان امروز 
چیست؟ آمریکایی که رسما از برجام خارج شده 
و اتحادیه اروپایی که در تکمیل راهبرد فشار 
حداکثری آمریکا علیه ایران از هیچ گونه اقدامی 
علیه کشورمان فروگذار نکرده است؟ یا سازمان 
ملل متحدی که در برابر وضع انواع تحریم های 
ضد بشری علیه کشورمان از سوی غرب، سکوت 
کرده و صرفا نسبت به خروج آمریکا از برجام 

ابراز تاسف کرده است؟
رئیس  ســازمان پدافند غیرعامل کشــور 
خاطرنشان کرد: در این میان سؤالات دیگری 
نیز مطرح است؛ ســؤالاتی از جمله اینکه آیا 
حمایت ایران از جبهه مقاومت در قالب حزب الله 
لبنان، جهاد اســلامی، حماس و سیاست های 
انقلابــی جمهــوری اســلامی مقابــل رژیم 
صهیونیســتی در زمانه خمودگی و افسردگی 
جهان اسلام، امروز پس از چهار دهه به عمیق 
شدن چالش های رژیم  اشغالگر و ناامن شدن 
این رژیم منجر نشده است؟ ضعف رژیم  اشغالگر 
واقعیتی عینی نیست؟ نقش قدرت مقاومت در 
خلق و استمرار چالش هایی که صهیونیست ها 
امروز به گونه ای بی سابقه با آن مواجه هستند، 
چه بوده است؟ اتفاقا مواضع اخیر درخصوص 
سیاست خارجی دولت های یازدهم و دوازدهم، 
به خوبی مشخص می سازد که عرصه سیاست 
خارجــی، جایی برای توهم نیســت! توهمی 
مانند قدرت صیانت ســازمان های بین المللی 
از توافقی که آمریکا یکی از امضا کنندگان آن 
بوده است. تجربه تلخ خروج آمریکا از برجام و از 
آن تلخ تر، همراهی بازیگران اروپایی با واشنگتن 
در این روند و سکوت سازمان های بین المللی 
در قبال وظایف حداقلی خود در حفظ توافقی 
کــه ظاهرا بانی و ناظــر آن بوده اند، مصداقی 
مشــخص از خروجی سیاست خارجی دولت 
قبل است. تشویق کشــور به اتخاذ رویکردی 
قابــل پیش بینی در حوزه روابط بین الملل در 
شــرایطی که محیط پیرامونی کشور مملو از 
پایگاه های نظامی دشــمن است، در بهترین 
حالت ممکــن نشــان دهنده نوعی کژفهمی 
در حوزه سیاســت خارجــی و درک واقعیات 
 جاری در مناســبات منطقــه ای و بین المللی

است.

رئیس سازمان پدافند غیرعامل کشور:

غنی  سازی ۶۰ درصدی به نیروی محركه ای
جهت تقویت مذاكرات در حوزه دیپلماسی تبدیل شده است

افتتاح نخستین خانه نخبگان كشور در بافق
یزد- خبرنگار کیهان:

نخستین خانه نخبگان کشور ، به همت شرکت سنگ آهن مرکزی 
ایران در شهرستان بافق افتتاح شد.

نخستین خانه نخبگان کشور با حضور روح الله دهقانی فیروزآبادی، مدیر 
اجرایــی و معاون علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان رئیس جمهور، مجتبی 
حمیدیان، مدیرعامل شــرکت سنگ آهن مرکزی ایران، حیدر مفتاحی زاده، 
رئیس بنیاد نخبگان استان یزد و جمعی از مسئولان و مدیران استان یزد و 

شهرستان بافق به افتتاح رسید.
این مرکز که به همت شــرکت سنگ آهن مرکزی ایران راه اندازی شده 
است، محلی برای پایش دائمی وضعیت نخبگان منطقه و شناسایی آسیب ها 

و مشکلات پیش روی آنها خواهد بود.
همچنین مرکز نوآوری و کارآفرینی »بافقی نو« با حضور معاون علمی ، 

فناوری و اقتصاد دانش بنیان رئیس جمهور در شهرســتان بافق افتتاح شد.  
در راستای اهداف دولت برای گسترش فضاهای علمی، نوآوری ، کارآفرینی ، 
افزایش تولید و اشتغال، مرکز بافقی نو با حضور روح الله دهقانی فیروزآبادی، 
مدیــر اجرایی و معاون علمی ، فنــاوری و اقتصاد دانش بنیان رئیس جمهور، 
مجتبی حمیدیان، مدیرعامل شــرکت سنگ آهن مرکزی ایران و جمعی از 
مســئولان استان یزد و شهرســتان بافق در محل دانشگاه آزاد اسلامی این 

شهرستان افتتاح شد.
مرکــز نوآوری و کارآفرینــی بافقی نو که محلی برای آموزش، هدایت و 
حمایت از کارآفرینان و نوآوران خواهد بود با حمایت های شرکت سنگ آهن 
مرکزی ایران و همکاری دانشگاه آزاد اسلامی واحد بافق ظرف مدت سه ماه 
در فضایی بیش از ۹۰۰ مترمربع در محل دانشگاه آزاد بافق راه اندازی و آماده 

خدمات رسانی شده است.

خرم آباد- خبرنگار کیهان:
 رئیس  دانشــگاه لرســتان گفت: دانشگاه 
لرستان برای نخستین بار در فهرست 11۵ دانشگاه 
و موسسه پژوهشــی ایرانی پرُاستناد برتر دنیا 

)ESI( قرار گرفت.
دکتر علی نظری افزود: برپایه اطلاعات کسب  شده 
از معاونت پژوهش و فناوری دانشگاه لرستان، گزارش 

پُراســتنادهای برتر دنیا از ســوی جدیدترین شماره 
 )ESI( دوماهنامه پایگاه شــاخص های اساســی علم

منتشر شده است.
وی اظهــار کرد: تعداد دانشــگاه ها و موسســات 
پژوهشــی ایرانی در این گــزارش از تعداد ۱۱2 مورد 
در ســال گذشته به ۱۱۵ مورد در سال جاری افزایش 

یافته است.

نظــری گفت: براســاس این گــزارش، ایران در 
کشــورهای اسلامی، بعد از ترکیه، رتبه دوم را در بین 
کشورهای اسلامی در شاخص پرُاستنادهای برتر کسب 

کرده است.
 رئیس  دانشــگاه لرســتان اضافه کــرد: ایران در 
گزارش پرُاســتنادهای برتــر )ESI( در رتبه ۱4 دنیا 

قرار گرفته است.

رئیس  دانشگاه لرستان:

دانشگاه لرستان جزو مؤسسات پراستناد دنیا قرار گرفت


